

- 2) пета платна група: виши стручни сарадници са високом стручном спремом..... 30,16;
- 3) шеста платна група: стручни сарадници са вишом стручном спремом..... 21,87;
- 4) седма платна група: стручни сарадници са средњом стручном спремом..... 18,62.”

Члан 4.

Члан 12. мијења се и гласи:

“Именована и постављена лица која немају статус државног службеника разврставају се у платне групе и одређује им се следећи коефицијент за обрачун основне плате:

- 1) прва платна група:
 1. генерални секретар Владе..... 57,20;
 2. шеф Кабинета председника Владе..... 55,16;
 3. савјетници у Кабинету председника Владе и правни представник Владе..... 49,20;
 4. савјетници министара 44,75;
 5. помоћници генералног секретара Владе 42,60;
- 2) друга платна група:
 1. секретар - координатор председника Владе 30,16;
 2. секретар - координатор министра и генералног секретара..... 20,99;
 3. возач министра 20,99;
 4. запослени који раде на пословима деминирања у минском пољу или врше прикупљање и уништавање неексплодираних убојних средстава..... 21,87;
 5. лицима која су ангажована на пословима обезбјеђења председника Владе, на основни коефицијент утврђен за послове и задатке у органу у коме су стално запослени, утврђује се додатни коефицијент..... 21,87.”

Члан 5.

Члан 13. мијења се и гласи:

“Запослени који немају статус државног службеника разврставају се у платне групе и одређује им се следећи коефицијент за обрачун основне плате:

- 1) прва платна група: начелници сектора, шеф кабинета министра 40,48;
- 2) друга платна група: начелници одјељења, шеф Бироа за односе са јавношћу 34,53;
- 3) трећа платна група: руководиоци унутрашњих организационих дијелова, шеф рачуноводства..... 32,38;
- 4) четврта платна група: виши стручни сарадници са високом стручном спремом..... 30,16;
- 5) пета платна група: стручни сарадници са вишом стручном спремом..... 21,87;
- 6) шеста платна група: стручни сарадници са средњом стручном спремом..... 18,62;
- 7) седма платна група: КВ - радно мјесто квалификованог радника 15,73;
- 8) осма платна група: радно мјесто неквалификованог радника 14,82.”

Члан 6.

Овај закон објављује се у “Службеном гласнику Републике Српске”, а ступа на снагу 1. августа 2026. године.

Број: 02/1-021-910/26
9. јула 2026. године
Бањалука

Председник
Народне скупштине,
Др **Ненад Стевандић**, с.р.

1701

На основу члана 80. став 1. тачка 4. Устава Републике Српске, председник Републике д о н о с и

У К А З

**О ПРОГЛАШЕЊУ ЗАКОНА О ИЗМЈЕНАМА ЗАКОНА
О ПЛАТАМА ЗАПОСЛЕНИХ ЛИЦА У ЈАВНИМ
УСТАНОВАМА У ОБЛАСТИ ЗДРАВСТВА
РЕПУБЛИКЕ СРПСКЕ**

Проглашавам Закон о измјенама Закона о платама запослених лица у јавним установама у области здравства Републике Српске, који је Народна скупштина Републике Српске усвојила на Тридесет деветој посебној сједници, одржаној 9. јула 2026. године, а Вијеће народа 17. јула 2026. године констатовало да се усвојени Закон о измјенама Закона о платама запослених лица у јавним установама у области здравства Републике Српске не односи на витални национални интерес ниједног од конститутивних народа у Републици Српској, чиме су се испунили формално-правни услови за доношење указа.

Број: 01-020-2428/26
20. јула 2026. године
Бањалука

Председник
Републике,
Проф. др **Синиша Каран**, с.р.

ЗАКОН

**О ИЗМЈЕНАМА ЗАКОНА О ПЛАТАМА ЗАПОСЛЕНИХ
ЛИЦА У ЈАВНИМ УСТАНОВАМА У ОБЛАСТИ
ЗДРАВСТВА РЕПУБЛИКЕ СРПСКЕ**

Члан 1.

У Закону о платама запослених лица у јавним установама у области здравства Републике Српске (“Службени гласник Републике Српске”, бр. 28/25 и 27/26) члан 9. мијења се и гласи:

“У прву платну групу разврставају се директори здравствених установа секундарног и терцијарног нивоа и примарног нивоа са платним коефицијентима, и то:

- 1) секундарни и терцијарни ниво:
 1. директор здравствене установе која има више од 2.000 запослених 55,24;
 2. директор здравствене установе која има од 1.000 до 2.000 запослених 44,99;
 3. директор здравствене установе која има од 500 до 1.000 запослених 42,64;
 4. директор здравствене установе која има до 500 запослених 38,51;
- 2) примарни ниво:
 1. директор дома здравља са више од 100 тимова породичне медицине 42,64;
 2. директор дома здравља од 50 до 100 тимова породичне медицине 38,51;
 3. директор дома здравља од 10 до 50 тимова породичне медицине 36,44;
 4. директор дома здравља од четири до десет тимова породичне медицине 34,38;
 5. директор дома здравља до четири тима породичне медицине 30,15;
- 3) за директора јавне здравствене установе апотеке примјењује се коефицијент директора дома здравља основаног у јединици локалне самоуправе у којој се оснива и апотека.”

Члан 2.

У члану 10. у ставу 2. т. 5) и 6) мијењају се и гласе:

“5) пета платна подгрупа:

1. главна сестра здравствене установе са високом стручном спремом основна плата увећана за 10%;
2. главна сестра здравствене установе са вишом стручном спремом коефицијент 20,50;
3. главна сестра здравствене установе са средњом стручном спремом коефицијент 19,57;
- 6) шеста платна подгрупа:

1. главна сестра организационе јединице основна плата са високом стручном спремом увећана за 5%;
2. главна сестра организационе јединице основна плата са вишом стручном спремом увећана за 5%;
3. главна сестра организационе јединице са средњом стручном спремом.....коэффициент 18,19.”

Члан 3.

Члан 11. мијења се и гласи:

“За утврђивање плата запослених који не руководе основним, нити унутрашњим организационим јединицама одређује се платни коэффициент, и то за:

- 1) високо образовање у петогодишњем, односно шестогодишњем трајању (супспецијалиста) од 29,43 до 31,58;
- 2) високо образовање у петогодишњем, односно шестогодишњем трајању (специјалиста) од 27,25 до 29,43;
- 3) високо образовање у петогодишњем, односно шестогодишњем трајању... од 22,00 до 24,21.”

Члан 4.

Члан 12. мијења се и гласи:

“За утврђивање плата запослених који не руководе основним, нити унутрашњим организационим јединицама одређује се платни коэффициент како слиједи:

- 1) за раднике на пословима који су у непосредној вези са пружањем здравствене заштите:
1. високо образовање у четворогодишњем трајању од 20,65 до 22,84;
2. високо образовање у трогодишњем трајању од 20,47 до 22,63;
- 2) за раднике на пословима који нису у непосредној вези са пружањем здравствене заштите:
1. високо образовање у четворогодишњем трајању од 20,65 до 22,84;
2. високо образовање у трогодишњем трајању од 20,47 до 22,63.”

Члан 5.

Члан 13. мијења се и гласи:

“У пету платну групу разврставају се радници на пословима здравствене његе, бабинске његе и другим пословима који су у непосредној вези са пружањем здравствене заштите, а одређује се платни коэффициент како слиједи:

- 1) виша школска спрема од 16,57 до 17,75;
- 2) средња стручна спрема у четворогодишњем трајању..... од 14,14 до 15,74.”

Члан 6.

Члан 14. мијења се и гласи:

“У шесту платну групу разврставају се радници на административним, техничким и другим пословима који нису у непосредној вези са пружањем здравствене заштите, а одређују се платни коэффициенти како слиједи:

- 1) виша школска спрема од 15,14 до 16,32;
- 2) средња стручна спрема у четворогодишњем трајању..... од 12,70 до 14,31.”

Члан 7.

Члан 15. мијења се и гласи:

“У седму платну групу разврстава се радник са висококвалификованим образовањем (ВКВ), а платни коэффициент се одређује од 13,86 до 14,31.”

Члан 8.

Члан 16. мијења се и гласи:

“У осму платну групу разврставају се:

- 1) радно мјесто квалификованог радника (КВ)..... 10,84;

- 2) средња стручна спрема (ССС) са најмање три године школовања..... 10,84.”

Члан 9.

Члан 17. мијења се и гласи:

“У девету платну групу разврстава се полуквалификовани радник, а платни коэффициент је 10,22.”

Члан 10.

Члан 18. мијења се и гласи:

“У десету платну групу разврстава се неквалификовани радник, а платни коэффициент је 10,22.”

Члан 11.

Члан 19. мијења се и гласи:

“(1) Трећа платна група из члана 11. тачка 1) овог закона дијели се у три платна разреда и за обрачун плата утврђују се следећи платни коэффициенти:

- 1) први платни разред 29,43;
- 2) други платни разред..... 30,51;
- 3) трећи платни разред..... 31,58.

(2) Трећа платна група из члана 11. тачка 2) овог закона дијели се у три платна разреда и за обрачун плата утврђују се следећи платни коэффициенти:

- 1) први платни разред 27,25;
- 2) други платни разред..... 28,35;
- 3) трећи платни разред..... 29,43.

(3) Трећа платна група из члана 11. тачка 3) овог закона дијели се у три платна разреда и за обрачун плата утврђују се следећи платни коэффициенти:

- 1) први платни разред 22,00;
- 2) други платни разред..... 23,11;
- 3) трећи платни разред..... 24,21.”

Члан 12.

Члан 20. мијења се и гласи:

“(1) Четврта платна група из члана 12. став 1. тачка 1) овог закона дијели се у три платна разреда и за обрачун плата утврђују се следећи платни коэффициенти:

- 1) први платни разред 20,65;
- 2) други платни разред..... 21,76;
- 3) трећи платни разред..... 22,84.

(2) Четврта платна група из члана 12. став 1. тачка 2) овог закона дијели се у три платна разреда и за обрачун плата утврђују се следећи платни коэффициенти:

- 1) први платни разред 20,47;
- 2) други платни разред..... 21,55;
- 3) трећи платни разред..... 22,63.

(3) Четврта платна група из члана 12. став 2. тачка 1) овог закона дијели се у три платна разреда и за обрачун плата утврђују се следећи платни коэффициенти:

- 1) први платни разред 20,65;
- 2) други платни разред..... 21,76;
- 3) трећи платни разред..... 22,84.

(4) Четврта платна група из члана 12. став 2. тачка 2) овог закона дијели се у три платна разреда и за обрачун плата утврђују се следећи платни коэффициенти:

- 1) први платни разред 20,47;
- 2) други платни разред..... 21,55;
- 3) трећи платни разред..... 22,63.”

Члан 13.

Члан 21. мијења се и гласи:

“(1) Пета платна група из члана 13. тачка 1) овог закона дијели се у три платна разреда и за обрачун плата утврђују се следећи платни коэффициенти:

- 1) први платни разред 16,57;
- 2) други платни разред..... 17,16;
- 3) трећи платни разред..... 17,75.

(2) Пета платна група из члана 13. тачка 2) овог закона дијели се у три платна разреда и за обрачун плата утврђују се следећи платни коефицијенти:

- 1) први платни разред 14,14;
- 2) други платни разред..... 15,32;
- 3) трећи платни разред..... 15,74.”

Члан 14.

Члан 22. мијења се и гласи:

“(1) Шеста платна група из члана 14. тачка 1) овог закона дијели се у три платна разреда и за обрачун плата утврђују се следећи платни коефицијенти:

- 1) први платни разред 15,14;
- 2) други платни разред..... 15,73;
- 3) трећи платни разред..... 16,32.

(2) Шеста платна група из члана 14. тачка 2) овог закона дијели се у три платна разреда и за обрачун плата утврђују се следећи платни коефицијенти:

- 1) први платни разред 12,70;
- 2) други платни разред..... 13,86;
- 3) трећи платни разред..... 14,31.”

Члан 15.

Члан 23. мијења се и гласи:

“Седма платна група из члана 15. овог закона дијели се у два платна разреда и за обрачун плата утврђују се следећи платни коефицијенти:

- 1) први платни разред 13,86;
- 2) други платни разред..... 14,31.”

Члан 16.

Члан 29. мијења се и гласи:

“(1) Директор здравствене установе утврђује потребу за увођењем приправности.

(2) Накнада за приправност утврђује се тако да:

1) у случају када запослени у периоду приправности није обављао радне задатке (пасивна приправност), накнада за приправност износи до 1,95% основне плате за дан приправности сразмјерно времену проведеном у приправности,

2) у случају када је запослени у периоду приправности обављао радне задатке (активна приправност), накнада за приправност износи до 3,25% основне плате за дан приправности сразмјерно времену проведеном на раду у приправности.”

Члан 17.

Члан 30. мијења се и гласи:

“(1) Накнада за дежурство у установама секундарног и терцијарног нивоа утврђује се тако да:

1) понедељком, уторком, сриједом и четвртком износи 6,5% од основне плате запосленог, а обрачунава се на следећи начин:

1. првих осам часова обрачунава се као редован рад,
2. других осам часова обрачунава се као редован рад јер запослени одрађује следећи радни дан,
3. трећих осам часова дежурства (ноћних) обрачунава се у паушалном износу у висини од 6,5% од основне плате запосленог,

2) петком, суботом и недјељом накнада за дежурство износи 10,14% од основне плате запосленог, а обрачунава се на следећи начин:

1. првих осам часова обрачунава се као редован радни дан,

2. осталих шеснаест часова обрачунава се у паушалном износу 10,14% од основне плате запосленог,

3) празником накнада за дежурство износи 13,0% од основне плате запосленог, а обрачунава се на следећи начин:

1. првих осам часова обрачунава се као рад на празник,
2. осталих шеснаест часова обрачунава се у паушалном износу 13,0% од основне плате запосленог.

(2) Послије одрађеног дежурства суботом, запослени има право на један плаћени слободан дан, који може искористити у току наредне радне седмице.

(3) Послије одрађеног дежурства недјељом и празником, радник има право на слободан наредни радни дан.”

Члан 18.

Члан 31. мијења се и гласи:

“(1) Накнада за дежурство у примарној здравственој заштити износи 6,5% од основне плате запосленог.

(2) Уколико дежурство траје дванаест часова, првих осам часова одрађује се за следећи радни дан, а накнада за следећа четири часа износи 6,5% од основне плате запосленог, ако наставља даље да ради.

(3) Ако запослени последије дежурства користи слободан дан, накнада за рад из става 2. овог члана износи 3,25% од основне плате запосленог.”

Члан 19.

Овај закон објављује се у “Службеном гласнику Републике Српске”, а ступа на снагу 1. августа 2026. године.

Број: 02/1-021-904/26
9. јула 2026. године
Бањалука

Председник
Народне скупштине,
Др **Ненад Стевандић**, с.р.

1702

На основу члана 80. став 1. тачка 4. Устава Републике Српске, председник Републике доноси

УКАЗ

О ПРОГЛАШЕЊУ ЗАКОНА О ИЗМЈЕНАМА ЗАКОНА О ПЛАТАМА ЗАПОСЛЕНИХ У ОСНОВНИМ И СРЕДЊИМ ШКОЛАМА И ЋАЧКИМ ДОМОВИМА У РЕПУБЛИЦИ СРПСКОЈ

Проглашавам Закон о измјенама Закона о платама запослених у основним и средњим школама и ђачким домовима у Републици Српској, који је Народна скупштина Републике Српске усвојила на Тридесет деветој посебној сједници, одржаној 9. јула 2026. године, а Вијеће народа 17. јула 2026. године констатовало да се усвојени Закон о измјенама Закона о платама запослених у основним и средњим школама и ђачким домовима у Републици Српској не односи на витални национални интерес ниједног од конститутивних народа у Републици Српској, чиме су се испунили формално-правни услови за доношење указа.

Број: 01-020-2429/26
20. јула 2026. године
Бањалука

Председник
Републике,
Проф. др **Синиша Каран**, с.р.

ЗАКОН

О ИЗМЈЕНАМА ЗАКОНА О ПЛАТАМА ЗАПОСЛЕНИХ У ОСНОВНИМ И СРЕДЊИМ ШКОЛАМА И ЋАЧКИМ ДОМОВИМА У РЕПУБЛИЦИ СРПСКОЈ

Члан 1.

У Закону о платама запослених у основним и средњим школама и ђачким домовима у Републици Српској (“Службени гласник Републике Српске”, бр. 11/19, 105/19, 49/21, 119/21, 68/22, 132/22, 112/23, 110/24, 28/25, 114/25 и 27/26) члан 9. мијења се и гласи: